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Szanowni Państwo!
Nazywam się Mariusz Okoński. Od urodzenia jestem miesz-
kańcem Karczewa. Mam 44 lata. Spośród wszystkich kandydatów 
na stanowisko Burmistrza Karczewa jestem jednym z  najbardziej 
doświadczonych samorządowców. Pracując od 20 lat na różnych 
szczeblach jednostek samorządu terytorialnego, począwszy od sze-
regowego pracownika po stanowisko Dyrektora Wydziału Archi-

tektury i Budownictwa, miałem możliwość poznać  ich 
strukturę na każdym etapie.

Wierzę, że dobra i mądra kontynuacja podjętych działań przez obecną władzę, 
a także rozpoczęcie nowych współczesnych wizji rozwojowych to jest to, cze-
go najbardziej potrzeba naszej Gminie. Jednocześnie, zdaję sobie sprawę, że jest 
wiele do zrobienia, dlatego stworzyliśmy grupę ludzi doświadczonych, godnych 
zaufania, którzy chętnie wsłuchają się w głosy swoich sąsiadów i będą należycie 
ich reprezentować. Takie właśnie osoby skupia: 

KOMITET WYBORCZY WYBORCÓW WSPÓLNOTY OBYWATELSKIEJ 
MIASTA I GMINY KARCZEW

Znajdziemy tam wykształconych i doświadczonych ludzi, których zawodowe 
osiągnięcia otwierają perspektywy do ubiegania się o mandat Radnego w Gminie 
Karczew.

Liczę na Państwa głos w nadchodzących wyborach samorządowych.

Szanowni Państwo!

Już wkrótce najważniejsze głosowanie od czterech lat. 
21 października 2018 roku odbędą się wybory samorządowe. To 
właśnie samorządy mają ogromny wpływ na wiele spraw związanych 
z codziennym życiem w Twojej miejscowości, a Twój głos ma 
realny wpływ na to, kto wygra wybory samorządowe i jakie waż-
ne zmiany dla Ciebie wprowadzi. Jeżeli Państwo również oczeku-
ją zdecydowanych zmian w sposobie zarządzania Miastem i Gminą to 
najbliższe głosowanie daje ku temu okazję. Razem możemy dokonać zmian.

Nazywam się Mariusz Okoński. 
Od urodzenia jestem mieszkańcem Karczewa. 
Mam 44 lata. Spośród wszystkich kandydatów na stanowisko 
Burmistrza Karczewa jestem jednym z najbardziej doświadczonych samo-
rządowców. Pracując od 20 lat na różnych szczeblach jednostek samorządu 
terytorialnego, począwszy od szeregowego pracownika po stanowisko Dyrek-

tora Wydziału Architektury i Budownictwa, miałem możliwość poznać  ich 
strukturę na każdym etapie.
Widząc niezadowolenie części naszego społeczeństwa z tego, jak 
przez ostatni okres zarządzano naszą Gminą, zamiast narzekać posta-
nowiłem stanąć do rywalizacji o stanowisko Burmistrza Karczewa. 
Od 14 lat pracuję w Wydziale Architektury i Budownictwa w Staro-
stwie Powiatowym w Otwocku. Mam już wieloletnie doświadczenie, 
ale nie straciłem świeżego spojrzenia na lokalne sprawy. Dlatego chcę 
podjąć wyzwanie i udowodnić, że nasza Gmina może osiągnąć więcej.

Wierzę, że dobra i mądra kontynuacja podjętych działań przez obec-
ną władzę, a także rozpoczęcie nowych współczesnych wizji rozwojowych to jest to, czego najbar-
dziej potrzeba naszej Gminie. 
Jednocześnie, zdaję sobie sprawę, że jest wiele do zrobienia, dlatego stworzyliśmy grupę ludzi 
doświadczonych, godnych zaufania, którzy chętnie wsłuchają się w głosy swoich sąsiadów i będą 
należycie ich reprezentować. Takie właśnie osoby skupia:

KOMITET WYBORCZY WYBORCÓW WSPÓLNOTY OBYWATELSKIEJ 
MIASTA I GMINY KARCZEW

Znajdziemy tam wykształconych i doświadczonych ludzi, których zawodowe osiągnięcia otwierają 
perspektywy do ubiegania się o mandat Radnego w Gminie Karczew.

Mój program ułożyłem po przeprowadzonych kilkudziesięciu rozmów i spotkań. Właśnie 
dzięki Państwu powstało 9 najważniejszych postulatów dla Gminy Karczew, którymi 

zajmę się pełniąc funkcję Burmistrza Karczewa.  
Liczę na Państwa głos w nadchodzących wyborach samorządo-

wych.
      Twój Kandydat na Burmistrza Karczewa

      
 

Mariusz Okoński

Nazywam się 
Od urodzenia jestem mieszkańcem Karczewa. Od urodzenia jestem mieszkańcem Karczewa. 
Mam 44 lata. Spośród wszystkich kandydatów na stanowisko 
Burmistrza Karczewa jestem jednym z najbardziej doświadczonych samo-
rządowców. Pracując od 20 lat na różnych szczeblach jednostek samorządu 
terytorialnego, począwszy od szeregowego pracownika po stanowisko Dyrek-

tora Wydziału Architektury i Budownictwa, miałem możliwość poznać  ich 
strukturę na każdym etapie.

Wierzę, że dobra i mądra kontynuacja podjętych działań przez obecną władzę, a także rozpoczęcie 
nowych współczesnych wizji rozwojowych to jest to, czego najbardziej potrzeba naszej Gminie. 
Jednocześnie, zdaję sobie sprawę, że jest wiele do zrobienia, dlatego stworzyliśmy grupę ludzi 
doświadczonych, godnych zaufania, którzy chętnie wsłuchają się w głosy swoich sąsiadów i będą 
należycie ich reprezentować. Takie właśnie osoby skupia:

Widząc niezadowolenie części naszego społe-
czeństwa z tego, jak przez ostatni okres zarzą-
dzano naszą Gminą, zamiast narzekać posta-
nowiłem stanąć do rywalizacji o stanowisko 
Burmistrza Karczewa. Od 14 lat pracuję w 
Wydziale Architektury i Budownictwa w Sta-

rostwie Powiatowym w Otwocku. Mam 
już wieloletnie doświadczenie, ale nie 
straciłem świeżego spojrzenia na lokalne 
sprawy. Dlatego chcę podjąć wyzwanie i 
udowodnić, że nasza Gmina może osią-
gnąć więcej.

Most już przejezdny

Jak obiecali, tak zrobili! Zgodnie z wcześniejszymi zapowiedzia-
mi, w niedzielę 14 października odbyło się uroczyste otwarcie 
nowej przeprawy na rzece Świder w ciągu ulic Jana Pawła II  
w Otwocku i Sikorskiego w Józefowie.

W wydarzeniu wzięli udział wło-
darze ze wszystkich gmin naszego 
powiatu, kapłani oraz licznie zgro-
madzeni mieszkańcy Otwocka i Jó-
zefowa. Uroczystości rozpoczęły się 
w samo południe mszą polową, którą 
celebrował ksiądz dziekan Bogdan 
Sankowski. Kolejnym punktem pro-
gramu były przemówienia, w których 
wszyscy podkreślali wagę tej histo-
rycznej chwili.

- Spotykamy się dzisiaj w miejscu 
wyjątkowym – na nowym moście przez 
rzekę Świder, który za chwilę otrzyma 
swoje imię „100-lecia Odzyskania Nie-
podległości”. Stanie się to dlatego, że 
rok 2018 wyznacza wyjątkową roczni-
cę – jest to bowiem już setna rocznica 
odzyskania przez Polskę niepodległości. 
Narodowe Święto Niepodległości to dla 
Polaków jedno z najważniejszych świąt 
państwowych. s. 14

news
Planujesz ślub?
Koniecznie 
przeczytaj

Kandydaci na prezydenta miasta Otwocka prześcigali się po-
mysłami podczas debaty przedwyborczej, którą zorganizowa-
liśmy w siedzibie naszej redakcji w niedzielę, 14 października.

Chcesz obejrzeć debatę?
Zeskanuj kod QR

W trwającym prawie dwie i pół 
godziny spotkaniu udział wzięli: Prze-
mysław Bogusz, Artur Brodowski, 
Bartłomiej Kozłowski, Marek Leśkie-
wicz i Jarosław Margielski. Niestety, 
z naszego zaproszenia nie skorzystali 
panowie: Ireneusz Paśniczek i Irene-
usz Wojtasik. A szkoda! Niedzielny 
wieczór był bowiem znakomitą okazją 
do przedstawienia się mieszkańcom 
Otwocka i podzielenia z nimi swoją 
wizją rozwiązania najważniejszych 
problemów, które dręczą miasto. 

dokończenie na str. 6
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Dobiega końca najkrótsza w hi-
storii kampania wyborcza przed 
wyborami samorządowymi. Pre-
mier Mateusz Morawiecki w po-
łowie sierpnia ogłosił, że wybory 
odbędą się 21 października br. Kan-
dydaci mieli zatem zaledwie dwa 
miesiące do formalnego prowadze-
nia kampanii, a co za tym idzie do 
przekonywania wyborców, by skre-
ślili krzyżyk właśnie przy ich nazwi-
sku na karcie wyborczej.

To, że kampania formalnie roz-
poczęła się dopiero po ogłoszeniu 
przez premiera wyborów i utwo-
rzeniu komitetów wyborczych, nie 
oznacza wcale, że pretendenci do 
funkcji publicznych tych przepisów 
nie omijali. Dotyczyło to zwłaszcza 
urzędujących jeszcze do 16 listopa-
da: radnych, wójtów, burmistrzów 
i prezydentów miast, ale nie tylko. 
Bartłomiej Kozłowski, jeszcze nie 
jako kandydat życzyli z małżonką 
udanych wakacji dla mieszkańców 
Otwocka, a Ireneusz Paśniczek – 
prezes Izby Przedsiębiorców Powia-
tu Otwockiego zachęcał wielkimi 
billboardami, oklejonymi autobu-
sami  i listami do wstąpienia – do 
izby.

Na emeryturę do powiatu
Tegoroczne wybory samorządo-

we przyniosą na pewno dużo zmian 
osobowych w samorządach powia-
tu otwockiego. O reelekcję nie stara 
się dwóch czołowych samorządow-
ców: prezydent miasta Otwocka 
Zbigniew Szczepaniak i burmistrz 
Józefowa Stanisław Kruszewski. 
Wybrali co prawda „samorządową 
emeryturę” ubiegając się o mandat 
w Radzie Powiatu, ale z kierowania 
dwoma najważniejszymi samorzą-
dami w naszym regionie zrezygno-
wali.

Burmistrz Kruszewski mówi 
wprost, że jest już zmęczony i czas 
na emeryturę, a funkcja radnego 

powiatowego będzie swoistym „od-
wykiem” od lat spędzonych w samo-
rządzie. Natomiast Zbigniew Szcze-
paniak na swoim faceebookowym 
fanpage'u oficjalnie poinformował, 
że jest chory. W wystosowanym do 
mieszkańców liście podziękował za 
12 lat wspólnej pracy dla Otwocka 
na stanowisku prezydenta i przypo-
mniał swoje osiągnięcia z trzech ka-
dencji piastowania najważniejszego 
urzędu w Otwocku. Kruszewski do 

Rady Powiatu kandyduje z komi-
tetu bezpartyjnego, a Szczepaniak 
z list PSL. Obaj znajdują się na 
pierwszych miejscach swoich list  
i obaj prowadzą kampanię wybor-
czą. Kruszewski na wielu billboar-
dach ściska rękę swojego dotych-

czasowego zastępcy w Józefowie 
– Marka Banaszka. Właśnie jego 
nieformalnie „namaścił” bowiem 
na swojego następcę, jako gwaranta 
kontynuacji dotychczasowej polity-
ki, ale o tym, czy Banaszek zostanie 
burmistrzem, zdecydują wyborcy, 
a nie ustępujący burmistrz. Co cie-
kawe Stanisław Kruszewski włączył 
się także w otwocką kampanię wy-
borczą. Jest jedną z twarzy kam-
panii Bartłomieja Kozłowskiego, 

kandydata na prezydenta, który 
przed czterema laty o włos przegrał 
wybory ze Szczepaniakiem.

Kto przejmie władzę w Otwocku 
i Józefowie? Tego dowiemy się 21 
października, a być może 4   listo-
pada – bo to termin drugiej tury. 
Pretendentów do objęcia foteli po 
Szczepaniaku i Kruszewskim jest 
bowiem wielu. W Otwocku o urząd 
prezydenta ubiega się aż siedmiu 
kandydatów, a w Józefowie – sze-
ściu. Swoją szansę widzą m.in.: ich 
rywale sprzed czterech lat. Stawka 
jest duża, bo według nowej ordyna-
cji wyborczej kadencja samorządu 
wydłużona została do pięciu lat. 
Wprowadzono też dwu kadencyj-
ność, ale liczoną dopiero od roku 
2018 – i jak się okazało to chętnych 
do objęcia funkcji publicznych nie 
odstraszyło.

Wojna na plakaty
Aż czterech kandydatów ubiega 

się o funkcję burmistrza Karczewa. 
Wśród nich Władysław Dariusz 
Łokietek (urzędujący burmistrz), 
Mariusz Okoński – niezależny 
kandydat, ale związany z PSL oraz 
dwóch młodych ludzi Michał 

Rudzki i Tomasz Laskus z PiS. Wy-
jątkowo w tej rywalizacji nie ma 
nazwiska starosty Mirosława Pszon-
ki – odwiecznego rywala Łokiet-
ka. Pszonka wybrał Radę Powiatu,  
a oficjalnie jak cały PSL popiera  
w wyborach Okońskiego. Kandydaci 
prowadzą bardzo zaciekłą rywaliza-
cję. -Od tych plakatów na tekturach 
przyczepionych do słupów można 
dostać oczopląsu, a jest ich tyle, że 
mam wrażenie, że za chwilę latarnia 

się przewróci – mówi pani Krystyna 
z Ługów. To fakt w Karczewie i całej 
gminie królują nie banery, a plakaty 
zaczepione na słupach. Tymczasem 
nie tylko w walce o to, czyj plakat 
będzie wisiał wyżej panowie kandy-
daci się spierają. Otóż głównym te-
matem kampanii jest most na Wiśle. 
Tomasz Laskus, jako współpracow-
nik wicepremiera Piotra Glińskiego, 
zorganizował jego przyjazd do Kar-
czewa. Ten w wystąpieniu obiecał 
poparcie rządu dla budowy nowego 
mostu na Wiśle łączącego Karczew 
z Konstancinem Jeziorną. Nowa 
przeprawa stała się motywem prze-
wodnim programu kandydata PiS, 
który zasugerował, że obecny bur-
mistrz pospiesznie próbuje sprzedać 
nieruchomości gminne, by utrudnić 
budowę mostu. Zaproponowano na-
wet debatę kandydatów m.in.: na ten 
temat. Niestety możliwość udziału 
w niej od początku wykluczył bur-
mistrz Władysław Dariusz Łokietek 
tłumacząc, że obok prowadzenia 
kampanii jest ciągle burmistrzem  
i musi realizować obowiązku zawo-
dowe, które nie pozwalają mu na po-
święcenie czasu debacie.

Zadecydują radni?
Już 21 października dowiemy 

się, kto będzie kierował trzema 
gminami wiejskimi: Sobieniami-Je-
ziorami, Osieckiem i Kołbielą. Tu  
o reelekcję ubiegają się osoby do-
tychczas pełniące swoje funkcje,  
a mają tylko po jednym kontrkan-
dydacie. Kampania przebiega wy-
jątkowo spokojnie i głownie jak 
mówi wójt gminy Osieck, Karolina 
Zowczak opiera się na bezpośred-

nich spotkaniach i rozmowach kan-
dydatów z mieszkańcami.

Pierwszy raz w historii samo-
rządów z regionu otwockiego  
w dwóch gminach: Celestynowie 
i Wiązownie zarejestrowano tyl-
ko jednego kandydata na wójta.  
W obu jako jedyni zarejestrowali 
się kandydaci dotychczas pełnią-
cy te funkcje – Witold Kwiatkow-
ski w gminie Celestynów i Janusz 
Budny w gminie Wiazowna.  
-W takim wypadku Gminna Ko-
misja Wyborcza podjęła uchwałę, 
że wybory będą przeprowadzone, 
a kandydat zostanie wybrany, jeśli 
uzyska co najmniej połowę od-
danych głosów – mówi Krzysztof 
Boczarski, sekretarz gminy. -Jeśli 
kandydat nie otrzyma wymaganej 
liczby, wówczas decyzję o tym, kto 
zostanie wójtem podejmie Rada 
Gminy – dodaje. O ile w Celesty-
nowie taka sytuacja jest teoretycznie 
możliwa, bo zarówno komitet wójta 
Kwiatkowskiego zarejestrował pełne 
listy kandydatów do rady gminy, to 
uczynił to samo również komitet PiS 
i walka w radzie gminy mogłaby się 
odbyć. Jednak w gminie Wiązow-
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Drogeria Hebe
Otwock ul. Kołłątaja 61

ZAPACHY 60%*
do

*Nie dotyczy zestawów. Promocja nie łączy się z innymi promocjami.  

-
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       zł

JIMMY CHOO
Women 
woda perfumowana
damska, 100ml

  29999     
zł

  12999
       zł

CALVIN KLEIN
Euphoria
woda toaletowa
męska, 50ml

  19999     
zł

11-26.10

Podsumowanie kampanii wyborczej 2018
Banery, bilboardy, gazetki, ulotki, spoty reklamowe, a nawet wspólne spulchnianie ogródka – to kampania wyborcza przed wyborami samorządowymi, która 
właśnie dobiega końca. Będą zmiany w naszym regionie i to bardzo duże, choć sama kampania była ekspresowa to jednak bardzo spokojna.
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na już takiej sytuacji nie będzie.  
W większości okręgów także kan-
dydaci na radnych z komitetu 
wójta Budnego - nie mają konku-
rencji. A wiadomo, że jak nie ma 
konkurencji, to nie ma także kam-
panii reklamowej.

Tradycyjnie ospale toczy się 
także kampania do Sejmiku Wo-
jewództwa Mazowieckiego. Nasz 
region wraz z powiatami okala-
jącymi Warszawę tworzy jeden 
okręg wyborczy. Kandydaci swoją 
komunikację z wyborcami oparli 
o Internet i niewielką liczbę bane-
rów w centrach miast.

Nowe formy reklamy
Tegoroczna kampania, choć 

bardzo krótka to przyniosła wiele 
dotychczas niespotykanych w na-
szym regionie elementów. Jeszcze 
nigdy w Otwocku i Józefowie nie 
było tak dużo metalowych kon-
strukcji budowanych specjalnie 
na wyborcze banery – do tego  
w wielu przypadkach podświe-
tlanych o zmroku. Zdecydowana 
większość kandydatów wychodzi 
do wyborców. Organizowane są 
spotkania wyborcze, ale także 
kandydaci chodzą od domu – do 
domu rozmawiając z wyborcami. 
Bartłomiej Kozłowski podczas 
jednej z takich wizyt pomógł na-
wet w... spulchnianiu ogródka. Są 
także spoty wyborcze – tu króluje 

kandydat PiS na prezydenta Jaro-
sław Margielski, a nawet specjalne 
programy w TVP. Po raz pierwszy 
w historii wyborów samorządo-
wych napisano nawet piosenkę 
o komitecie wyborczym. Chodzi 
o komitet Artura Brodowskiego 
również kandydata na urząd pre-
zydenta Owocka. Jedna z kan-
dydatek na radną napisała tekst 
piosenki, a druga muzykę oraz 
zaśpiewała piosenkę. Do tego na-
kręcono jeszcze teledysk. W in-
nym spocie Artur Brodowski pre-
zentuje poparcie, jakie otrzymał 
od znanego warszawskiego aktora 
– Emiliana Kamińskiego, twórcy 
Teatru Kamienica.

Kandydaci tradycyjnie rozdają 
swoje ulotki na stacjach kolejo-
wych i bazarach. Jak się okazuje, 
mimo że jest wielu kandydatów 
kampania przebiega spokojnie. 
Nie ma procesów w trybie wy-
borczym, a przypadki niszczenia 
materiałów wyborczych są raczej 
sporadyczne.

Trzeba też przyznać, że zacie-
kła konkurencja w tych wyborach 
powoduje przejrzystość progra-
mową. Era Internetu wymusiła 
na kandydatach konkretne pro-
pozycje. Czyja oferta przekona 
wyborców? Tego dowiemy się już 
wkrótce!

Adrian Jaworski

Wewnętrzny odnowiony
Trwający prawie rok remont Oddziału Chorób Wewnętrznych w Powiatowym Centrum 
Zdrowia w Otwocku wreszcie dobiegł końca. Symboliczne otwarcie odbyło się w czwartek, 
11 października.

Pacjenci mogą teraz korzystać  
z najwyższej jakości sprzętu me-
dycznego i nowoczesnego wypo-
sażenia.  Dzięki fundacji Polsat 
oraz gminom powiatu otwockie-
go szpital wzbogacił się m.in.:  
o łóżka szpitalne na najwyższym 
poziomie. Całkowity koszt inwe-
stycji, która rozpoczęła się jesie-
nią 2017 roku to 3 mln 800 tys. zł.
  -Cieszę się, że wyremontowany 
Oddział Wewnętrzny w znaczny 
sposób przyczyni się do popra-
wy jakości diagnostyki szpitalnej, 
optymalizacji terapii, skrócenie 
czasu pobytu pacjenta na od-
dziale. Teraz również mieszkańcy 
naszego powiatu mogą w kom-
fortowych warunkach wracać 
do zdrowia – mówi wicestarosta 
powiatu otwockiego, Paweł Rup-
niewski.
  W uroczystym otwarciu zmo-
dernizowanego oddziału wzięli 
udział: lekarze z prezes PCZ - 
Ewą Wojciechowską i ordynato-
rem interny – Krzysztofem L. Ma-
kowieckim. A także: pielęgniarki, 
władze powiatu, województwa, 
wykonawcy robót i przedstawi-

ciele ościennych szpitali. Goście 
mieli okazję zwiedzić zmoder-
nizowany „wewnętrzny” i zapo-
znać się z najnowszym, specjali-
stycznym sprzętem medycznym,  
w który został wyposażony.

Red/fot.FB
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W Radzie Powiatu chciałabym zająć się 
szczególnie sprawami ochrony zdrowia, 
gdyż przez trzy kadencje zajmowałam 
się tym w Sejmiku Województwa 
jako przewodnicząca komisji zdrowia 
i tematyka ta jest mi dobrze znana. 
Bardzo zależy mi również na pogłębianiu 
współpracy powiatu z gminami, 
szczególnie w zakresie budowy dróg 
lokalnych i rozwijania komunikacji 
publicznej. KOCZOROWSKA

do Rady Powiatu w Otwocku

JOLANTAMIEJSCE
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Uczestnicy debaty zdradzili nam, 
co zamierzają zrobić, aby Otwock 
się rozwijał i był z każdym rokiem 
piękniejszy. Zapytaliśmy ich też 
między innymi o to: jak zamierzają 
rozwiązać kwestię smogu, „wielkiej 
dziury” w centrum Otwocka, co za-
mierzają zrobić z brakiem wolnych 
miejsc parkingowych w mieście 
i jakie mają pomysły na zasilenie 
budżetu miejskiego po utraceniu 
możliwości pozyskiwania środków 
zewnętrznych z Unii Europejskiej.

Nie zabrakło też zabawnych sy-
tuacji. Ogólną wesołość wywołało 
wyznanie Bartłomieja Kozłowskie-
go, który zdradził, w jakich okolicz-
nościach poznał swoją małżonkę, 
Monikę.

Było też kajanie się w wykonaniu 
Marka Leśkiewicza. Dotychczaso-
wy radny miejski przyznał, że przed 
czterema laty popełnił ogromny 

błąd popierając kandydaturę Jaro-
sława Margielskiego na przewodni-
czącego Rady miejskiej.

Z radością przyjęliśmy fakt, że  
w trakcie trwania debaty towa-
rzyszyło nam wirtualnie aż tylu 
widzów, którzy nie tylko oglądali 
tę wyjątkową transmisję, ale też 
żywo ją komentowali i sugerowali 
pytania, które powinniśmy zadać 
naszym rozmówcom. Padły te naj-
ważniejsze.

W szczytowym momencie na-
szej debaty towarzyszyło nam ok. 
25 tysięcy odbiorców, a nasi goście 
sprawili, że na facebookowym fan-
page'u pojawiło się ponad 1400 ko-
mentarzy, za które serdecznie Wam 
dziękujemy!

Kilka dni przed debatą zapro-
siliśmy Was do udziału w sondzie 
i odpowiedź na pytanie: Kto pań-
stwa zdaniem zostanie prezyden-
tem Otwocka? Zakończyliśmy ją 
podczas spotkania z kandydatami.  

W niedzielę ogłosiliśmy również 
drugi sondaż. Pytanie przez nas 
postawione brzmiało: Kto two-
im zdaniem zwyciężył w debacie.  
W obu byliście jednogłośni! Zdecy-
dowanym zwycięzcą obu sondaży 
został Jarosław Margielski. Obec-
ny przewodniczący Rady miasta  
w pierwszej zdobył aż 43,36 pro-
centowe poparcie, a w drugiej 
52,24 procent głosów. Tuż za nim 
uplasował się Przemysław Bogusz 
zdobywając odpowiednio 24,96  
i 20,40 procent głosów. Trzecie miejsce  
w naszej pierwszej sondzie przypadło 
w udziale Bartłomiejowi Kozłowskie-

mu, który zdobył 14,27 procent gło-
sów. Natomiast w debacie, według in-
ternautów lepiej zaprezentował się od 
niego Artur Brodowski zdobywając 
15,42 procentowe poparcie.

Czy wyniki naszych sondaży 
przełożą się na realne głosy odda-
ne na wspomnianych kandydatów? 
Tego dowiemy się już w niedzielę, 
21 października! Wszystkie oso-
by, które nadal mają wątpliwości 
zapraszamy do ponownego obej-
rzenia naszej debaty. Zapis wideo 
znajdziecie na naszym FB (kod QR 
na 1 stronie)

Marzena Lech

dokończenie ze str. 1

Na zdjęciu od lewej: Rafał Demczuk (wydawca Halootwock.pl), Przemy-
sław Bogusz, Artur Brodowski, Bartłomiej Kozłowski, Marek Leśkiewicz, 
Jarosław Margielski, Mateusz Pietrzyk (prowadzący).
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Inwestujemy w środowisko
Największe pod względem zakresu jak 
również kosztów były budowy sieci ka-
nalizacyjnej w naszej gminie (dokończe-
nie Pogorzeli, Grabianka i rozpoczęcie 
Augustówki), na które wydaliśmy ponad 
5.000.000 zł. W związku z prężną rozbu-
dową sieci kanalizacyjnej konieczna sta-
ła się rozbudowa działającej od 2010 r. 
zbiorczej oczyszczalni ścieków w Osiecku. 
Musimy zwiększyć jej wydajność poprzez 
rozbudowę o drugi ciąg technologiczny 
i unowocześnienie. Pozyskaliśmy na ten 
cel dotację z Programu Operacyjnego 
Infrastruktura i Środowisko w kwocie 
3.285.318 zł. Poprawiliśmy także zaopa-
trzenie w wodę w szczególności podczas 
dużych rozbiorów wody, dzięki budowie 
nowej studni głębinowej na stacji uzdat-
niania wody w Osiecku. Obecne upalne 
lato sprawdziło w praktyce wydajność 
nowej studni, gdzie ciśnienie w każdym 
miejscu naszej gminy było na odpowied-
nim poziomie. Nikomu nie zabrakło wody.

Inwestujemy w oświatę
W 2017r. uruchomiliśmy Publiczne 
Przedszkole w Sobienkach z 50 miejsca-
mi dla naszych najmłodszych. Zaadapto-
waliśmy do tego celu budynek wiejski, 
na wykorzystanie którego nie do końca 
był pomysł w miejscowości. Inwestu-
jemy w otoczenie szkół: wykonaliśmy 
nowe zagospodarowanie frontowej 
części terenu przy szkole podstawowej  
w  Osiecku, trybuny na boisku spor-
towym i wymieniliśmy ogrodzenie.  
W szkołach z roku na rok rośnie liczba 
tablic multimedialnych, a w Osiecku funk-
cjonuje także dziennik elektroniczny. 

Dbamy o drogi
Poprawie uległy drogi gminne – ul. Zyg-
munta Augusta w Osiecku, droga za remi-
zą w Górkach, ul. Ocznia w Augustówce  
i połowa drogi Rudnik – Łucznica. Te in-
westycje wspierane były środkami Urzę-
du Marszałkowskiego. Inwestycje dro-
gowe są jednymi z najistotniejszych do 
realizacji w przyszłości, dlatego też nasza 
gmina będzie w przyszłości kładła jeszcze 
większy nacisk na poprawę stanu dróg.  
W tej kadencji przy inwestycjach dro-
gowych wchodziliśmy we współpracę 
z innymi instytucjami, takimi jak Staro-
stwo Powiatowe w Otwocku, Starostwo 

Powiatowe w Garwolinie, Zarząd Dróg 
Wojewódzkich w Warszawie. Dzięki 
współpracy powstały kolejne odcinki 
drogi powiatowej 1311W w Natolinie 
oraz chodniki w Osiecku (ul. Warszawska 
i Pilawska). Jesteśmy w trakcie współpra-
cy z PKP w zakresie budowy drogi Au-
gustówka – Zabieżki oraz ul. Kołbielska  
w Augustówce oraz projektujemy chod-
niki w Grabiance we współpracy z Zarzą-
dem Dróg Wojewódzkich, a także współ-
pracujemy z Powiatem Garwolińskim 
w remoncie drogi dojazdowej do Augu-
stówki od strony Jaźwin.

Integracja jest ważna.
Przez okres prawie 4 lat stworzyliśmy 
wiele punktów rekreacyjnych w postaci 
placów zabaw i siłowni zewnętrznych. 
Wydaliśmy na ten cel kwotę: 157.830,78 
zł. Inwestowaliśmy również w miejsca 
spotkań dla naszych mieszkańców. Po-
wstała świetlica w Nowych Kościeliskach, 
odnowiono świetlicę w Augustówce, wy-
remontowano dachy w Rudniku i Pogo-
rzeli, wydając na ten cel 250.376,06 zł. 
Bardzo duży nacisk położyliśmy na kultu-
rę i integrację społeczną. Powstały liczne 
przedsięwzięcia i wydarzenia, które na 
stałe wpisały się w kalendarz wydarzeń: 
Dożynki Gminne, warsztaty wakacyjne 
„Kolorowe Lato” i „Ferie Blisko”, Bieg In-
tegracyjny z okazji Odzyskania Niepod-
ległości, Dzień Dziecka, Osiecki Jarmark 
Wielkanocny czy rajdy rowerowe.

Ta praca ma sens
Największe problemy i najtrudniejsze 
wyzwania to rozwiązywanie proble-
mów codziennych naszych mieszkań-
ców, którzy różnią się od siebie, mają 
różne potrzeby i priorytety. Mierze-
nie się z problemami mieszkańców  
i uczestniczenie w ich mniejszych lub 
większych tragediach to najtrudniej-
sza strona tej funkcji. Szczególnie  
w sytuacjach, kiedy nie zawsze udaje się 
pomóc. Tym bardziej więc każda udana 
interwencja czy zakończona inwestycja 
stają się źródłem satysfakcji i poczucia, 
że ta trudna służba jest potrzebna.

Współpraca z Radą Gminy 
i Sołtysami
Szczególnie ważna jest dla mnie dobra 
współpraca z Radą Gminy i przedsta-

wicielami sołectw, która w kończącej 
się kadencji jest niezwykle udana. Tak 
wielkie zrozumienie spraw publicz-
nych i zgodne działanie zasługuje na 
wielkie podkreślenie, ponieważ osoby, 
które pracowały na rzecz społeczności 
Gminy Osieck w kadencji 2014 – 2018 
sprawdziły się w tej wymagającej pracy. 
Szczególnie dziękuję tym, którzy z przy-
czyn osobistych nie będą już zasiadać  
w radzie w kolejnej kadencji.

Plany na kolejne 5 lat
Ważna jest dla mnie dalsza pozytywna 
zmiana wizerunku naszej gminy oraz 
poprawa obsługi interesantów w Urzę-
dzie Gminy. W zakresie infrastruktu-
ry technicznej zakończenie budowy 
kanalizacji sanitarnej w Augustówce 
oraz rozbudowy oczyszczalni ścieków 
w Osiecku. Przebudowa i remonty 
dróg na terenie naszej gminy. Bardzo 
ważne są także mosty, o których nie 
możemy zapominać. W nadchodzącej 
kadencji chciałabym się także zająć 
zwiększeniem przepustowości naszej 
sieci szerokopasmowego Internetu. 
Modernizacja i budowa infrastruktury 

Dobiega końca moja pierwsza kadencja na stanowisku Wójta Gminy Osieck. 
Jakie były to lata? Wcześniej przez wiele lat pracowałam jako pracownik 
Urzędu Gminy, zajmowałam się inwestycjami, zamówieniami publicznymi 
oraz pozyskiwałam środki zewnętrzne dla naszej gminy. Dzięki temu wiedzia-
łam, jak przebiega proces decyzyjny i jak wygląda system finansowy gminy. 
Poza tym pełnienie funkcji bardzo ułatwiła mi współpraca ze Śp. Panem Mar-
kiem Lasockim, od którego mogłam uczyć się, jak tę zaszczytną funkcję pełnić. 

sportowej i rekreacyjnej (place zabaw, 
fitness parki i boiska oraz sala gimna-
styczna dla Augustówki). Ważne jest 
także zwiększenie liczby miejsc przed-
szkolnych na terenie gminy, ponieważ 
rodzi się więcej dzieci. Chciałabym, aby 
przy wsparciu z rządowego programu 
powstały pierwsze miejsca żłobkowe 
dla dzieci. Będziemy także inwestowali 
w infrastrukturę bibliotek, szczególnie 
w Osiecku. Poza tym wszystkim, będę 
kładła, tak jak dotąd, nacisk na rozwój 
oferty społecznej, kulturalnej i integra-
cyjnej dla naszych mieszkańców.
Szanowni Państwo, 
Drodzy Mieszkańcy Gminy Osieck

Jeśli dostrzegacie pozytywne 
zmiany w naszej gminie i jeste-
ście zainteresowani dalszym 
rozwojem, proszę o oddanie 
głosu na mnie w dniu 21 paź-
dziernika 2018 r. 

Karolina Zowczak
Autorka w obecnej kadencji jest 
Wójtem Gminy Osieck.

PIERWSZA 
KADENCJA 
DOBIEGA KOŃCA
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Jak głosować i kiedy głos będzie ważny?
PKW ustaliła w drodze uchwały 23 sierpnia br. wzory informacji o sposobie głosowania i warunkach ważności głosu w wyborach do rad gmin, rad powiatów, 
sejmików województw i rad dzielnic m.st. Warszawy oraz w wyborach wójtów, burmistrzów i prezydentów miast.

W wyborach do rad gmin liczących 
do 20 tys. mieszkańców:
• głosować można tylko na jednego 

kandydata, stawiając znak „X” (co 
najmniej dwie linie przecinające 
się w obrębie kratki) na karcie do 
głosowania w kratce z lewej strony 
obok nazwiska kandydata,

• przyczyną nieważności głosu będzie:
- postawienie znaku „X” w kratce 

przy nazwisku więcej niż jedne-
go kandydata,

- niepostawienie znaku „X” w ża- 
dnej kratce,

- postawienie znaku „X” w kratce 
wyłącznie przy nazwisku kan-
dydata skreślonego przez gmin-
ną komisję wyborczą,

Uwaga: nieważne są karty do gło-
sowania inne niż urzędowo usta-

lone lub nieopatrzone pieczęcią 
obwodowej komisji wyborczej ds. 
przeprowadzenia głosowania w ob-
wodzie.
W wyborach do rad gmin liczących 
powyżej 20 tys. mieszkańców:
• głosować można tylko na jed-

ną listę kandydatów, stawiając 
znak „X” (co najmniej dwie linie 
przecinające się w obrębie kratki)  
w kratce z lewej strony obok na-
zwiska jednego kandydata z tej 
listy, przez co wskazuje się jego 
pierwszeństwo do uzyskania 
mandatu,

• przyczyną nieważności głosu jest:
- postawienie znaku „X” w krat-

kach obok nazwisk kandydatów 
umieszczonych na więcej niż 
jednej liście,

- niepostawienie znaku „X” w ża- 
dnej kratce,

- postawienie znaku „X” w kratce 
wyłącznie przy nazwisku kandy-
data z listy unieważnionej przez 
gminną komisję wyborczą.

Uwaga: nieważne są karty do gło-
sowania inne niż urzędowo usta-
lone lub nieopatrzone pieczęcią 
obwodowej komisji wyborczej ds. 
przeprowadzenia głosowania w ob-
wodzie.
W wyborach do rad dzielnic m. st. 
Warszawy:
• głosować można tylko na jed-

ną listę kandydatów, stawiając 
znak „X” (co najmniej dwie linie 
przecinające się w obrębie kratki)  
w kratce z lewej strony obok na-
zwiska jednego kandydata z tej 
listy, przez co wskazuje się jego 
pierwszeństwo do uzyskania 
mandatu,

• przyczyną nieważności głosu jest:
- postawienie znaku „X” w krat-

kach obok nazwisk kandydatów 
umieszczonych na więcej niż 
jednej liście,

- niepostawienie znaku „X” w ża- 
dnej kratce,

- postawienie znaku „X” w kratce 
wyłącznie przy nazwisku kan-
dydata z listy unieważnionej 
przez dzielnicową komisję wy-
borczą.

Uwaga: nieważne są karty do głoso-
wania inne niż urzędowo ustalone 
lub nieopatrzone pieczęcią obwodo-
wej komisji wyborczej ds. przepro-
wadzenia głosowania w obwodzie.
W wyborach do rad powiatów
• głosować można tylko na jed-

ną listę kandydatów, stawiając 
znak „X” (co najmniej dwie linie 
przecinające się w obrębie kratki)  
w kratce z lewej strony obok na-
zwiska jednego kandydata z tej 
listy, przez co wskazuje się jego 
pierwszeństwo do uzyskania 
mandatu,

• przyczyną nieważności głosu jest: 
- postawienie znaku „X” w krat-

kach obok nazwisk kandydatów 
umieszczonych na więcej niż 
jednej liście,

- niepostawienie znaku „X” w ża- 
dnej kratce,

- postawienie znaku „X” w kratce 
wyłącznie przy nazwisku kandy-
data z listy unieważnionej przez 
powiatową komisję wyborczą. 

Uwaga: nieważne są karty do gło-
sowania inne niż urzędowo usta-
lone lub nieopatrzone pieczęcią 
obwodowej komisji wyborczej ds. 
przeprowadzenia głosowania w ob-
wodzie.
W wyborach do sejmików woje-
wództw
• głosować można tylko na jed-

ną listę kandydatów, stawiając 
znak „X” (co najmniej dwie linie 
przecinające się w obrębie kratki)  

w kratce z lewej strony obok nazwi-
ska jednego kandydata z tej listy, 
przez co wskazuje się jego pierw-
szeństwo do uzyskania mandatu,

• przyczyną nieważności głosu jest:
- postawienie znaku „X” w krat-

kach obok nazwisk kandydatów 
umieszczonych na więcej niż 
jednej liście,

- niepostawienie znaku „X” w ża- 
dnej kratce,

- postawienie znaku „X” w kratce 
wyłącznie przy nazwisku kan-
dydata z listy unieważnionej 
przez wojewódzką komisję wy-
borczą.

Uwaga: nieważne są karty do gło-
sowania inne niż urzędowo usta-
lone lub nieopatrzone pieczęcią 
obwodowej komisji wyborczej ds. 
przeprowadzenia głosowania w ob-
wodzie.
W wyborach wójtów, burmistrzów  
i prezydentów miast
• głosować można tylko na jednego 

kandydata, stawiając znak „X” (co 
najmniej dwie linie przecinające 
się w obrębie kratki) na karcie do 
głosowania w kratce z lewej strony 
obok nazwiska kandydata,

• przyczyną nieważności głosu jest:
- postawienie znaku „X” w kratce 

przy nazwisku więcej niż jedne-
go kandydata,

- niepostawienie znaku „X” w ża- 
dnej kratce,

- postawienie znaku „X” w kratce 
wyłącznie przy nazwisku kan-
dydata skreślonego przez gmin-
ną komisję wyborczą. 

Uwaga: nieważne są karty do głoso-
wania inne niż urzędowo ustalone 
lub nieopatrzone pieczęcią obwodo-
wej komisji wyborczej ds. przepro-
wadzenia głosowania w obwodzie.
W wyborach wójtów, burmistrzów  
i prezydentów miast (1 kandydat)
• wyborca głosuje za wyborem kan-

dydata, stawiając znak „X” (co 
najmniej dwie linie przecinające 
się w obrębie kratki) na karcie 
do głosowania w kratce oznaczo-
nej słowem „TAK” z lewej strony 
obok nazwiska kandydata,

• wyborca głosuje przeciwko wy-
borowi kandydata, stawiając znak 
„X” (co najmniej dwie linie prze-
cinające się w obrębie kratki) na 
karcie do głosowania w kratce 
oznaczonej słowem „NIE” z lewej 

strony obok nazwiska kandydata,
• przyczyną nieważności głosu jest:

- postawienie znaku „X” w obu 
kratkach,

- niepostawienie znaku „X” w ża- 
dnej kratce.

Uwaga: nieważne są karty do głoso-
wania inne niż urzędowo ustalone 
lub nieopatrzone pieczęcią obwodo-
wej komisji wyborczej ds. przepro-
wadzenia głosowania w obwodzie.
W ponownym głosowaniu wójta, 
burmistrza i prezydenta miasta (tzw. 
II tura):
• głosować można tylko na jednego 

kandydata, stawiając znak „X” (co 
najmniej dwie linie przecinające 
się w obrębie kratki) na karcie do 
głosowania w kratce z lewej strony 
obok nazwiska kandydata,

• przyczyną nieważności głosu jest:
- postawienie znaku „X” w kratce 

przy nazwisku więcej niż jedne-
go kandydata,

- niepostawienie znaku „X” w ża- 
dnej kratce.

Uwaga: nieważne są karty do głoso-
wania inne niż urzędowo ustalone lub 
nieopatrzone pieczęcią obwodowej 
komisji wyborczej ds. przeprowadze-
nia głosowania w obwodzie.
W ponownym głosowaniu wójta, 
burmistrza i prezydenta miasta (tzw. 
II tura; 1 kandydat):
• wyborca głosuje za wyborem kan-

dydata, stawiając znak „X” (co 
najmniej dwie linie przecinające 
się w obrębie kratki) na karcie 
do głosowania w kratce oznaczo-
nej słowem „TAK” z lewej strony 
obok nazwiska kandydata,

• wyborca głosuje przeciwko wy-
borowi kandydata, stawiając znak 
„X” (co najmniej dwie linie prze-
cinające się w obrębie kratki) na 
karcie do głosowania w kratce 
oznaczonej słowem „NIE” z lewej 
strony obok nazwiska kandydata

• przyczyną nieważności głosu jest:
- postawienie znaku „X” w obu 

kratkach,
- niepostawienie znaku „X” w ża- 

dnej kratce.
Uwaga: nieważne są karty do głoso-
wania inne niż urzędowo ustalone 
lub nieopatrzone pieczęcią obwodo-
wej komisji wyborczej ds. przepro-
wadzenia głosowania w obwodzie.

 Źródło: Krajowe Biuro Wyborcze
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OGŁOSZENIE PŁATNE REKLAMA

REKLAMA

Po 123 latach zaborów – niewo-
li naznaczonej walką, cierpieniem  
i wysiłkiem wielu pokoleń Polek  
i Polaków – nasz kraj odzyskał suwe-
renność. Mieszkańcy Powiatu Otwoc-
kiego, mamy ten most, wymarzony 
tak naprawdę od kilkudziesięciu lat 
– mówił starosta, Mirosław Pszonka. 

dokończenie na str. 1 Jak podkreślał gospodarz powiatu: 
-Ten most jest mostem szczególnym, 
ponieważ rozwiązuje wiele proble-
mów w Otwocku, jeśli chodzi o ko-
munikację, a co najważniejsze, jest 
mostem wytęsknionym przez miesz-
kańców Otwocka, Józefowa, ale także 
innych sąsiednich gmin. Jest inwesty-
cją, na którą wszyscy bardzo czekali-

śmy! Wartość całej inwestycji wynosi 
około 35 milinów zł, Prace były pro-
wadzone dwuetapowo w okresie od 
22 sierpnia 2017 roku do 12 paździer-
nika 2018 r. Podczas realizowania eta-
pu I wykonano konstrukcie obiektu 
mostowego, nasypy przy obiekcie, 
mur oporowy pod wiaduktem drogi 
wojewódzkiej Nr 721 i przebudowa-

no część urządzeń. Etap II to dokoń-
czenie obiektu mostowego, wykona-
nie dojazdów na łącznej długości 1,5 
km, przebudowa pozostałych urzą-
dzeń kolidujących z inwestycją, budo-
wa sygnalizacji świetlnej oraz budowa 
oświetlenia ulicznego.

Chcę dzisiaj z serca podziękować 
wszystkim osobom i instytucjom, 
które angażowały się w tę ważną dla 
Mieszkańców Powiatu Otwockiego 

inwestycję. Dziękuję za wszystkie 
Państwa wysiłki i starania. Dzięku-
ję za to, że przyczynili się Państwo 
do stworzenia miejsca potrzebnego 
które – ufam – będzie dobrze służyć 
Mieszkańcom i poprawi bezpie-
czeństwo –  zakończył swoją prze-
mowę Mirosław Pszonka.

Niedzielna uroczystość była rów-
nież okazją do wręczenia pamiątko-
wych odznaczeń, dyplomów i medali 
Pro Masovia.

Po przecięciu wstęgi, mostem prze-
maszerowały poczty sztandarowe,  
a za nimi ruszyła defilada wozów stra-

żackich z wszystkich gmin powiatu 
oraz parada starych samochodów, 
motocyklistów i... rowerzystów.

Strażacka grochówka, kiełbaski 
z grilla, malowanie buziek, stoiska 
food trucków to tylko nieliczne 
atrakcje, które czekały na uczestni-
ków wydarzenia. O godzinie 16:00 
scenę przejęli muzycy, czyli zespoły: 
Long& Junior, Best Banda, Nastja, 
Jorrgus.

W finale uroczystego otwarcia Mo-
stu im. 100-lecia Odzyskania Niepod-
ległości otwocczanie i józefowianie 

mogli podziwiać niezwykły pokaz 
fajerwerków.

Przypominamy, że relację wideo  
z otwarcia mostu im. 100-lecia Odzy-
skania Niepodległości znajdziecie na 
naszym FB! Wystarczy, że zeskanuje-
cie poniższe kody QR: 

ML
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podchodzą całościowo do piłki, jak 
często brakuje pokory. Jak często 
kwestia osiągnięcia dobrego wyni-
ku przysłania im rozwój zawodnika.

Wystarczy spojrzeć na to, w jaki 
sposób rozgrywana jest większość 

akcji w drużynach dziecięcych. 
Zamiast cieszyć się grą, wchodzić  
w grę jeden na jednego, dryblować, 
utrzymywać się przy piłce, idziemy 
w najprostsze środki, daleki wykop 
od bramkarza do napastnika. Bo 
tak jest łatwiej osiągnąć dobry wy-

nik. A przecież dzieci powinny mieć 
frajdę z tego, że mogą grać. Cieszyć 
się z każdego kontaktu z piłką. To, 
w jakim systemie wychowują się 

halo
sport

Dlaczego polskim piłkarzom 
brakuje jakości? cz.1

W telewizji leciał mecz Śląska Wrocław z Wisłą Kraków. Jeden z wielu „typowych meczów 
walki”, który zna każdy kibic polskiego futbolu. Długa piłka i rozpychanie łokciami. Do pokoju 
wszedł syn i zapytał: - Tato, co oglądasz? Szybkim ruchem przełączyłem kanał.  - Manchester 
City. Chyba nadszedł już ten czas, gdy trzeba powiedzieć: - Wystarczy katowania młodych 
ludzi produktem futbolopodobnym.

Wywal! Długa! Jak grasz? Szyb-
ciej! Podaj! –  zna to każdy rodzic, 
który chodzi na mecze dzieci. Co 
więcej, prawie każdy rodzic ma 
takie okrzyki „na sumieniu”. Tym-
czasem podpowiedzi rodziców i złe 
prowadzenie treningów przez dzie-
ci to jedna z przyczyn późniejszych 
klęsk polskich piłkarzy. Oglądamy 
polską ligę a potem angielską Pre-
mier League i wydaje się nam, że 
to inne dyscypliny sportu. Podczas 
mundialu jedynym sposobem na-
szej gry była „Długa na Lewego”.  
Z zazdrością patrzyliśmy na dryblu-
jących Belgów, Chorwatów czy An-
glików nie bojących się gry jeden na 
jednego. A przecież wszystko zaczy-
na się na treningu i meczu siedmio-
latków. Gdzieś w Otwocku, Celesty-
nowie czy Karczewie. Od początku 
skazujemy dzieci na klęski, choć 
chcemy dobrze. Dlaczego tak się 
dzieje? Zapytaliśmy o to Mariusza 
Paszkowskiego, szefa Football Lab, 
kiedyś dyrektora Coervera (słynna 
holenderska metoda szkolenia) na 
Polskę a dziś szefa Football Lab, 
nowatorskiego systemu szkolenia 
młodzieży, w którym ćwiczą m.in. 
Jagiellonia Białystok, Pogoń Szcze-
cin czy Champion FC Otwock.

-My jako trenerzy musimy wy-
posażyć zawodników w narzędzia 
i na tym przede wszystkim powin-
niśmy się skupić. To jak będą grać 
w przyszłości, w znacznym stopniu 
zależy od tego czego ich nauczymy. 
Nie chodzi o kreowanie zawodnika 
wg określonego modelu gry a roz-
wijanie umiejętności, które pozwo-
lą mu się zaadoptować do każdego 
systemu. Wystarczy spojrzeć na 
najlepszych zawodników na świecie, 
którzy potrafią się zaadaptować do 
każdego modelu gry - mówi.

A więc przejdźmy do rzeczy. Dla-
czego polski piłkarz jest tak mało 

kreatywny? Dlaczego nie mamy ja-
kości piłkarskiej? Choroba pojawia 
się w pierwszych latach. A potem 
tylko postępuje.

Oto podstawowe błędy 
w szkoleniu dzieci.
1. Gramy na wynik

-To na pewno najbardziej widocz-
ny problem. Dyskutujemy o tym, czy 
grać o wynik czy nie, ale to jest źle 
postawione pytanie. Sport jest zawsze 
związany z wynikiem. Wychodzę na 
boisko po to, żeby wygrać a nie tyl-
ko po to, żeby tylko dobrze się bawić. 
Nastawienie dzieci pod kątem "Nie 
gramy o wynik" nie buduje duszy 
sportowca. Problemem jest to, że nie 
dzieci, ale my, czyli trenerzy i rodzi-
ce podchodzimy do wyniku jako do 

rzeczy najbardziej istotnej. A przecież  
w sporcie dzieci wynik nie może prze-
słaniać rozwoju. Pamiętajmy, że na 
etapie młodzieżowym gra to nauka. 
I tak samo ważne jest zwycięstwo jak 
i porażka. Oczywiście ktoś powie, że 
Johan Cruyff mówił, że wynik nie jest 

istotny, że liczy się sama zabawa, ale to 
jest zdanie wyciągnięte z kontekstu. 

O czym mówił Cruyff? Jeśli ktoś 
jest napastnikiem a nie potrafi bro-

nić, to trener wystawia go na obro-
nie. W ten sposób ryzykuje porażkę 
w meczu, ale jego celem jest nauczyć 
zawodnika bronić. Musi wiedzieć, 
że za naukę trzeba czasem zapła-
cić cenę. My jako trenerzy i rodzice 
podchodzimy do tematu za bardzo 
zero-jedynkowo. Jeśli wygrywamy, 
to znaczy, że jest dobrze, jeśli prze-
grywamy, znaczy, że jest źle. I to jest 
ogromny błąd. W głównej mierze 
jako trenerzy powinniśmy się skupić 
na celach zadaniowych, bo te doce-
lowo determinują cele wynikowe. 
Ale pamiętajmy o jednej rzeczy, roz-
wój zawodnika przede wszystkim!

2. Dorośli zabijają pasję
-Zawsze zadaję podstawowe py-

tanie: „Czy matka krytykująca syna 
bramkarza, że źle broni, stała kiedy-
kolwiek na bramce?" Ale nie rodzi-
ce są problemem, a ogólnie osoby 
dorosłe. Teraz jest co prawda duża 

nagonka na rodziców, ale powin-
niśmy mówić ogólnie o dorosłych. 
Zobaczmy jak zachowują się trene-
rzy. Często jest to skandaliczne, jak 

zawodnicy, jest mocno widoczne 
podczas trwających mistrzostw 
świata. Praktycznie w każdej dru-
żynie mamy zawodników, którzy 
poza kapitalnym przygotowaniem 
motorycznym są świetni technicz-
nie i widać, że ta gra ich cieszy. Ale 
to bierze się z odpowiedniej pracy 
u podstaw. 

Poza tym, młodych zawodników 
nie będzie cieszyć gra, kiedy my 
dorośli wypowiadamy się z pogar-
dą o ich zagraniach, decyzjach. Ta-
kie przypadki są nagminne w mło-
dzieżowej piłce nożnej. Więc nie 
dziwię się, że dzieciom jest łatwiej 
wchodzić w gry komputerowe. 
Tam nie są sterowane, krytykowa-
ne, same decydują i to sprawia im 
większą frajdę. Zachowania osób 
dorosłych zabijają często pasję za-
wodników.
3. Wygórowane oczekiwania

-Trenerzy oczekują zbyt szybko 
wyników, postępów, a najlepsze rze-
czy powstają w ciągu wielu lat. Piłka 
młodzieżowa nie jest wyścigiem. To 
jest proces. Jeśli dla dziecka piłka 
jest pasją, to włoży w to wielokrot-
nie więcej zaangażowania niż mając 
nad sobą bat. Miłość do futbolu, nie 
przymus gry.

Marek Wawrzynowski
(dziennikarz sportowy WP, 

rodzic w Champion FC Otwock)
Dalszy ciąg artykułu w kolejnym 
numerze!
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dużo motywacji, aby odważyć się na wędrówkę przed wschodem słońca, w ciemności, bez 
pewności, czy ten trud okaże się wartym, dołącz do nas! Zapraszamy wszystkich fotoamato-
rów! - zachęcają organizatorzy. Uczestnicy pleneru spotkają się o godzinie 6:00 na parkingu 
przed mapą Józefowa na skrzyżowaniu ulicy Wyszyńskiego i Alei Nadwiślańskiej. 

Udział w wydarzeniu jest bezpłatny, ale obowiązują zapisy!

Animacja dla najmłodszych
Piękna jesień, którą możemy się obecnie cieszyć sprawia, że chętnie spędza-
my czas w plenerze. Jednak zanim wybierzemy się z naszą pociechą na plac 
zabaw lub spacer nad rzekę, warto zabrać 
ją na seans w Kinie Muza MOK!

  W sobotę, 27 października zostanie wyświetlony 
film pt.: „Kapitan Morten i Królowa Pająków”. Pro-
dukcja przeznaczona jest dla widzów od lat sześciu 
i opowiada historię 10-letniego Mortena Viksa, któ-
ry pragnie być taki sam jak jego tata. Buduje model 
statku i marzy o dalekiej, morskiej wyprawie. Nie-
spodziewanie kurczy się do rozmiaru owada i staje 
się kapitanem swojej łodzi. Jednak żeglowanie to 
nie taka prosta sprawa… Kapitan Morten i Królowa 
Pająków to zaskakująca animacja o potędze nieograniczonej dziecięcej wyobraźni.

  Reż.: Kaspar Jancis, Henry Nicholson, Riho Unt/2018/Belgia, Estonia, Irlandia, Wielka 
Brytania/Czas: 79 min.
„Kapitan Morten i Królowa Pająków”, Kino MUZA MOK, ul. Wyszyńskiego 1, Józe-
fów, 27 października (sobota), godz.: 11:00, wstęp wolny

Być jak Kalina
-Nie przypominam Kaliny Jędrusik, wyglądam zupełnie inaczej, mam inny 

głos, oczy, usta, nogi, biust..., no może ten wzrost, ale to i tak kusi, nęci, wabi, 
by choć przez chwilę spróbować znaleźć się w jej świecie – twierdzi Patrycja 
Zywert-Szypka i zaprasza na swój monodram muzyczny.

Była pierwszą polską Marylin Monroe. Uwodziła. Spojrzeniem sarnich oczu, zmysłowy-
mi ustami kuszącymi obietnicą pocałunków, smukłą talią, biustem... Miała opinię wampa. 
Uwielbiała prowokować. Skandalizowała. Szokowała. Całe życie jednak czarowała... miała 
szeroko otwarte serce i ramiona, duszę i umysł, to była osoba, która wiedziała, że na tym 
świecie wszystko jest możliwe i niczego nie można nazwać: na pewno i ostatecznie. Z postacią 
i twórczością Kaliny Jędrusik, bo o niej mowa, zmierzy się w sobotę, 27 października Patrycja 
Zywert-Szypka.

Muzyczne widowisko przygotowane wspólnie z Grzegorzem Szypką (scenariusz i reżyse-
ria) jest próbą odsłonięcia tej niezwykłej artystki. A także odpowiedzi na pytania: jaka była 
Kalina, ze swoimi marzeniami, wyobrażeniami o sobie samej, o świecie, o ludziach, ze swoją 
największą miłością – Stanisławem Dygatem. -Zobaczą Państwo Kalinę znaną i nieznaną, bli-
ską i daleką, zmysłową i purytańską, wielką niemalże divę i prostą babkę z Gnaszyna. Kalinę, 
która była i jest wielką damą polskiego kina. Taka rekomendacja zdecydowanie nas przeko-
nuje! Jeśli Was również, to już dziś zapraszamy do zakupu biletów! Można je nabyć w cenie 
20zł w przedsprzedaży od 15 do 26 października w godzinach 14:00-18:00, a w dniu 
wydarzenia od godz.: 17:00.

„Kalina”, Sala widowiskowa MOK, ul. Wyszyńskiego 1, Józefów, 27 października (so-

bota), godz.: 18:00

ARTYKUŁ SPONSOROWANY

Zanim zabrzmi Marsz Mendelsona
Ślub to wyjątkowe wydarzenie  we wspólnym życiu każdej pary. Młodzi czekają na niego z niecierpliwością i marzą o tym, żeby zarówno ceremonia zaślubin, 
jak i uroczystości weselne wypadły perfekcyjnie. Jak tego dokonać? Dowiecie się podczas Pierwszych Powiatowych Targów Ślubnych!

Wydarzenie, które z pewnością 
zainteresuje wszystkich zakocha-
nych odbędzie się w ostatnią nie-
dzielę października (28.10) w Po-
wiatowym Młodzieżowym Domu 
Kultury w Otwocku. Mogą wziąć 
w nim udział zarówno osoby, które 
sakramentalne „Tak!” mają już za 
sobą, jak i te, które dopiero szykują 
się na ten szczególny dzień.   

Celem targów jest również pro-
mocja lokalnych firm, które swoją 
ofertę lokują w szeroko rozumia-
nej branży ślubnej. Podczas wyda-
rzenia (w godzinach 10:00-17:00), 
odwiedzający będą mogli zapoznać 
się z najnowszymi trendami ślub-
nymi, ofertą miejscowych przedsię-

biorców w tym firm cateringowych  
i miejsc, gdzie można zorganizo-
wać wesele. A także z portfolio fo-
tografów, kamerzystów oraz firm 
oferujących inne usługi ślubne. Or-
ganizatorzy przykładają wszelkich 
starań do atrakcyjnej oprawy całej 
imprezy. Podczas targów odbędzie 
się między innymi przegląd kapel 
weselnych, pokaz mody ślubnej, 
wystąpią rozmaici wodzireje pre-
zentujący ciekawe oferty uatrakcyj-
niające każdy ślub i wesele. Będzie 
także konkurs z bardzo atrakcyjną 
nagrodą ufundowaną przez spon-
sora targów!

Co ciekawe, podczas targów od-
będzie się również Giełda sukni 

Pierwsze Powiatowe Targi Ślubne, PMDK w Otwocku, ul. Poniatowskiego 10, 28 października, godz.: 10:00 – 17:00, wstęp wolny

ślubnych wpisująca się w modny 
ostatnio trend, w którym przy-
szłe panny młode nie szyją kreacji,  
a właśnie kupują je na wtórnym 
rynku.  Poza sukniami będzie 
można także sprzedać inne rzeczy 
i akcesoria ślubno - weselne, któ-
re niepotrzebnie zajmują miejsce 
w garderobie. Zatem drogie Pa-
nie, prosimy o odkurzenie sukien  
i przybycie do PMDK-u!

W związku z dużym zaintere-
sowaniem wynajmu stoiska na 
Pierwszych Powiatowych Targach 
Ślubnych, wystawcy proszeni są 
o kontakt telefonicznie pod nu-
merem: 601 152 294 lub mailowo: 
agencja220v@gmail.com

foto: freeepik

Poznajcie Króla Ajnów!
Nazwisko Piłsudski większości z nas kojarzy się z osobą 
marszałka Polski – Józefa. Ale to nie jedyna postać, któ-
ra je nosiła.  Przekonacie się o tym, przychodząc na wy-
kład Waldemara Czechowskiego połączony z prezen-
tacją autorskiego filmu dokumentalnego pt.: „Piłsudski 
Bronisław – zesłaniec, etnograf, patriota”.

-Jeżeli ginie jeden naród – jego język i jego kultura – ginie cały 
świat - takie jest motto produkcji, w której autor przedstawia po-
stać  niezłomnego człowieka zawsze stającego po stronie słabszych. Bronisław Piłsudski, bo 
o nim mowa, to starszy mniej znany brat marszałka Józefa Piłsudskiego. A także jeden z XX-
-wiecznych humanistów i badaczy Azji.

Był wielkim etnografem-samoukiem, zesłańcem na katorgę. 15 lat spędził na wyspie śmier-
ci Sachalin, gdzie badał mniejszości etniczne Sachalinu i Hokkaido. Zachował i uratował  
w swoich pracach naukowych ginący język Oroków, Niwchów a przede wszystkim Ajnów. 
Dzięki temu zyskał przydomek „Króla Ajnów”, czyli ludności zamieszkującej pogranicze Sy-
berii, Sachalinu i Hokkaido.  

Ten wielki patriota, to również znacząca postać dialogu polsko-litewskiego, mediator po-
lityczny we Francji i Szwajcarii, a także aktywnie działający wśród Polaków na uchodźstwie 
(przed 1 wojną przed odzyskaniem Polski wolności). Zasłużył się też dla polskiej etnografii 
jako badacz ludów Podhala Szpisza i Orawy.

Jako pierwszy naukowiec stosował fonograf Edisona i zapisywał na wałkach woskowych 
mowę i pieśni Ajnów oraz do celów naukowych używał aparatu fotograficznego. Do dziś jest 
ceniony zarówno w Polsce, Rosji  jak i Japonii.

Jego wnuk, Kimura Kazuyasu, (po ojcu Sukezo, pierworodnym synu Bronisława i Chiuk-
sammy) mieszkający w Japonii jako jedyny dziś na świecie potomek rodu po linii męskiej ma 
prawo nosić nazwisko Piłsudski.

W Bronisławie Piłsudskim można też widzieć postać, którą wedle standardów i kryteriów 
konwencji UNESCO nazywa się „skarbnicą kultury ludzkości” (human living treasure). Po-
twierdza to zapis w UNESCO „Każdy język świata i jego kultura (materialna i niematerialna 
– ustny przekaz) jest skarbnicą ogólnoświatowego dziedzictwa kultur”
Wykład „Piłsudski Bronisław – zesłaniec, etnograf, patriota”, Sala widowiskowa 
MOK, ul. Kardynała Stefana Wyszyńskiego 1, Józefów, 19 października (piątek), 
godz.: 18:00, wstęp wolny

Surrealnie, czyli jak?
Zapraszamy na pierwsze, powakacyjne spotkanie ze Sztuką dla dorosłych.

Podczas najbliższych zajęć poznamy „Tajemnicę czarnego melonika” i dowiemy się, czym 
jest Surrealizm w malarstwie. Zgłębimy tajniki pracy słynnego artysty René Magritte’a. Mala-
rza, którego obrazy wypełniają zagadki i melancholia.  Sprawdzimy także, czy wśród surreali-
stów byli Polacy. Spotkanie poprowadzi Katarzyna Białkowska-Cacko.
Sztuka dla dorosłych, Dom Nauki i Sztuki, ul. Kardynała Stefana Wyszyńskiego 4, 
Józefów, 26 października (piątek), godz.: 18:00, wstęp wolny

Fotograficzny poranek
Jeśli uwielbiasz robić zdjęcia i stale szukasz najpiękniejszych ujęć, to koniecz-
nie  skorzystaj z propozycji józefowskiego MOK-u!

W ostatnią sobotę października odbędzie się kolejny plener fotograficzny pt.: „Wschód 
słońca z aparatem w dłoni, czyli magia jesiennego poranka”. -Jeśli nie miałeś wystarczająco 

halo
kultura



15–29 października  2018 r.
15

REKLAMA

WOLNE TERMINY

BANERY 

wyborcze

express

express

halo
promocja

WOLNE TERMINY

BANERY 

wyborcze

express

express

WOLNE TERMINY

BANERY 

wyborcze

express

express

PLAKATY 
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Nazywam się Barbara Dylejko-Menin  
i kandyduję w wyborach samorządowych 
w okręgu 1 z listy Samorządowej Inicjaty-
wy Mieszkańców na stanowisko radnej  
w Radzie Miasta Otwocka. 
Pozycja na liście 1. 
Jestem absolwentką Warszawskiej Aka-
demii Medycznej oraz uczelni brytyj-
skich, Southwark College i Hammersmith 
and West London College, gdzie studio-
wałam język angielski. 
Mieszkam w Otwocku  wraz z mężem, 
Ernestem, który jest Włochem. Prywat-
nie jesteśmy rodzicami dwojga doro-
słych dzieci a zawodowo, właścicielami 
Otwockiego Centrum Językowego, gdzie 
od wielu lat skutecznie motywujemy 

młodzież i dorosłych do nauki języków 
obcych.
Wnikliwie obserwuję sytuację mojego 
miasta oraz działania Prezydenta i Rady 
Miasta. Uczestniczę w wybranych posie-
dzeniach Rady i staram się upubliczniać 
problemy dotyczące naszego miasta. Je-
stem autorką publikacji dotyczących mię-
dzy innymi projektu Restaura, dewastacji 
Parku Miejskiego, nowego podziału na 
okręgi wyborcze i innych. (do przeczyta-
nia w Linii Otwockiej oraz w Internecie). 
Wchodzę w skład Otwockiej Rady do 
Spraw Budżetu Obywatelskiego i brałam 
udział w pracach nad uchwalaniem zasad 
budżetu.
Jestem członkinią Kongresu Kobiet, wie-
rzę w konieczność aktywizowania kobiet 
i chcę wspierać działania na rzecz kobiet. 
Od wielu lat działam charytatywnie na 
rzecz Wielkiej Orkiestry Świątecznej Po-
mocy, wspomagam osoby chore i znajdu-
jące się w trudnej sytuacji życiowej.
Jestem osobą przedsiębiorczą i zdetermi-
nowaną. Z uporem i wiarą w skuteczność 
mojego działania realizuję wyznaczone 
cele. Nie boję się podejmowania odważ-
nych decyzji i przyjęcia za nie odpowie-
dzialności. Potrafię myśleć krytycznie  
i kreatywnie, rozwiązywać skomplikowa-
ne problemy i zarządzać zespołami ludz-
kimi. Wiem, kiedy należy twardo bronić 
określonych argumentów, a kiedy iść na 
kompromis.
Jestem pewna, że jako radna nie zawiodę 
Państwa oczekiwań.

Proszę o głos na moją kandydaturę.
LISTA nr 17, OKRĘG 1, MIEJSCE 1.

Jak widzę swoją 
działalność 
w Radzie Miasta:

• Będę ściśle współpracować z Pre-

zydentem Miasta Otwocka.

• Rzetelnie reprezentować inte-

resy mieszkańców okręgu nr 1 

oraz wspólne interesy miesz-

kańców Otwocka.

• Utrzymywać stały kontakt ze 

wszystkimi mieszkańcami okrę-

gu i reagować na ich postulaty.

• Dbać o harmonijną współpracę 

członków Rady Miejskiej, tak 

by odpowiedzialnie reprezen-

towali interesy mieszkańców 

Otwocka.

• Wspierać działania w celu re-

alizacji założeń programowych 

Samorządowej Inicjatywy Miesz- 

kańców.

Główne założenia 
programowe 
dla Okręgu 1:
• Poprawa stanu nawierzchni dróg i chodni-

ków, szczególnie tych, które prowadzą do 
budynków użyteczności publicznej: przed-
szkole i szkoła nr2, Ośrodek Szkolno-Wy-
chowawczy przy ul. Literackiej.

• Wsparcie działań dążących do likwidacji 
uciążliwych zapachów pochodzących ze 
składowisk śmieci.

• Dążenie do rozwiązania konfliktu zwią-
zanego z budową nowego obiektu szkol-
no-przedszkolnego na terenie Wólki 
Mlądzkiej.

• Pomoc w uzyskiwaniu dofinansowania na 
wymianę źródeł ogrzewania „starej gene-
racji” na nowe, w ramach programu „Czyste 
Powietrze”.

• Opieka nad osobami w starszym wieku, 
chorymi i samotnymi poprzez wyposażenie 
ich w Kopertę Życia i Opaskę Życia.

• Działania przeciwko wykluczeniu cyfrowe-
go mieszkańców okręgu.

• Poprawa doświetlenia miejsc użyteczności 
publicznej.

Barbara Dylejko-Menin
OGŁOSZENIE PŁATNE

O miłości, ale nie tylko
Teatr Otwarty MOK zaprasza na dramat w trzech 
aktach pt.: „Tysiąc franków Norwida”.

Spektakl ten to nie tylko przejmująca historia życia autora 
„Promethidiona”, zwłaszcza jego ostatniej, paryskiej dekady. 
To także wzruszająca opowieść o jego miłości do polskiej emi-
gracyjnej pisarki Marii Sadowskiej. Proponowana sztuka jest 
jednak czymś znacznie więcej. To opowieść o Polsce, tej po-
zbawionej państwowości i wygnanej oraz nadziei, jaką nosił 
w sobie Norwid na urzeczywistnienie Polski zwycięskiej, nie-
podległej, uczciwej i uporządkowanej.

Tę nadzieję noszą w sobie Polacy także dziś, przeżywając wielkie kłopoty z zagospo-
darowaniem wolności, która powróciła do nas po 1989 r. Zapisane w dramacie diagnozy 
Norwida odnoszące się bezpośrednio do Polski i Polaków nic nie straciły ze swojej ak-
tualności. Przeciwnie, upływ czasu jeszcze bardziej spotęgował siłę słów Norwida. Au-
tor „Promethidiona” jest wielkim nauczycielem mądrego i nowoczesnego patriotyzmu. 
Warto się wsłuchać w przenikliwe słowa i prorocze wypowiedzi Norwida diagnozujące 
to, co trzeba z naszego życia społecznego usunąć i to, co może i powinno je wzbogacić 
i uszlachetnić.

W spektaklu, który jest kolejną propozycją MOK-u w ramach wydarzeń na 100-lecie Nie-
podległości wystąpią: Elwira Romańczuk (Maria Sadowska),  Jerzy Miedziński (Olizarowski) 
i Mariusz Marczyk (Cyprian Kamil Norwid). Scenografię przygotowała Lidia Marczyk, a mu-
zykę  Maria Natalia Rajkin.
Spektakl  „Tysiąc franków Norwida”, Teatr Otwarty MOK, ul. Wyszyńskiego 1, Józe-
fów, 28 października (niedziela), godz.: 18:00

„Dla Niej i o Niej” - Z pieśnią przez wieki...
Społeczność otwockiej „czwórki” zaprasza do wspólnego śpiewania pieśni  
o Polsce

„Białe róże”, „Ojczyzno ma”, „O mój rozmarynie” - te i wiele innych utworów z pewnością 
zabrzmi podczas koncertu, który  w ramach obchodów 100-lecia odzyskania przez Polskę Nie-
podległości odbędzie się w piątek, 26 października w Teatrze im. Stefana Jaracza w Otwocku.

Do wspólnego śpiewania zapraszają uczniowie i absolwenci 
Szkoły podstawowej nr 4 im. Józefa Piłsudskiego oraz gwiazda 
wieczoru – Julia Węgrowicz.

Koncertowi będzie towarzyszyła wystawa prac laureatów 
konkursu plastycznego pt.: " Postać Marszałka Piłsudskiego", 
który odbył się w SP4.

Uczestnicy wydarzenia będą mieli też możliwość zdoby-
cia specjalnego numeru gazetki szkolnej, którą przygotowali 
uczniowie „czwórki”.
Koncert „Dla Niej i o Niej”, Teatr miejski im. S.Jaracza, ul. Armii Krajowej 4, Otwock, 
26 października (piątek), godz.: 18:00, wstęp wolny

Andersen w nowej odsłonie
Wszyscy znamy baśnie Hansa Christiana Andersena takie jak: „Calineczka”, 
„Brzydkie kaczątko” czy „Nowe szaty cesarza”. Wiązowski Teatr Muzyczny 
oraz Powiatowy Młodzieżowy Dom Kultury w Otwocku postanowili przypo-
mnieć nam teraz kim był „Świniopas”.

  Bajka muzyczna, którą obejrzymy w sobotę, 20 października przeznaczona jest dla małych 
i dużych widzów. Opowiada historię księcia, który oddał swe serce nieznajomej, pięknej kró-
lewnie. Jeśli chcecie sprawdzić, jak potoczyły się losy bohaterów, to koniecznie przyjdźcie do 
Domu Kultury „Nad Świdrem” w Woli Karczewskiej!

  W przedstawieniu wystąpią: Gabriela Pielak w roli Księcia, Jan Nowodworski – Król, We-
ronika Nieć – Królewna, Michał Piętka – Szambelan oraz Maria Muszyńska, Kinga Micewicz, 
Małgorzata Mądra, Aleksandra Murias, Weronika Hardek. Zofia Bekalska, Oliwia Malitka, 
Marta Dwornik jako damy dworu i narratorzy. Tekst według H.Ch.Andersena przygotował 
Rafał Wejner, a  muzykę - Radosław Laddy.  Za reżyserię odpowiadają: Bożena Banaszek, 
Małgorzata Borkowska-Koczyk, za opracowanie muzyczne Malwina Borkowicz. Choreogra-
fię przygotowały Marta Dwornik, Bożena Banaszek oraz aktorzy. Efekty wizualne i dźwiękowe 
to dzieło: Wojciecha i Doroty Czermińskich, scenografia - Małgorzata Borkowska-Koczyk. Za 
obsługę wizualno-dźwiękową odpowiadają natomiast Tomasz Koczyk, Wojciech Czermiński.
Bajka muzyczna „Świniopas”, Dom Kultury "Nad Świdrem" w Woli Karczewskiej, 20 
października 2018, godzina 17.00, wstęp wolny
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Galeria udanych
zakupów

Galeria Hand lowa 
Partner Stojad ła
ul. Warszawska 63A, 
05-300 Mińsk Mazowiecki
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Książki poleca

REKLAMA

20 lat Klubu LZS Rokola 
Otwock Wielki
W sobotę, 6 października Ludowy Zespół Sportowy Rokola Otwock Wielki 
uroczyście zakończył obchody 20-lecia istnienia.

  W uroczystości, która odbyła się 
w strażnicy OSP w Otwocku Wiel-
kim wzięli udział działacze klubu, 
samorządowcy, byli piłkarze, trene-
rzy, przedstawiciele rodziców grup 
młodzieżowych LZS ROKOLA.
  Obchody stały się okazją do licz-
nych wspomnień oraz podsumo-
wań dokonań klubu. Uroczystości 
rozpoczęły się od przywitania go-
ści przez Wiceprezesa klubu LZS 
Rokola Otwock Wielki - Tadeusza 
Marka Płaczka. Następnie, minutą 
ciszy oddano cześć zmarłym oso-
bom, które były związane z klu-
bem. Kolejnym punktem były od-
znaczenia przyznane przez władze 
Polskiego Związku Piłki Nożnej 
oraz Mazowieckiego Związku Pił-
ki Nożnej. Ci, którzy w wyjątkowy 
sposób przysłużyli się do rozwoju i 
sukcesów klubu zostali nagrodzeni, 
a w ich stronę skierowano wiele cie-
płych słów.
  W imieniu odznaczonych głos za-
brał pierwszy trener LZS Rokola i 
jeden z założycieli klubu - Mariusz 
Okoński, który podziękował wła-
dzom klubu za rozwój przez ostat-

nie 20 lat oraz za samą organizację 
obchodów 20-lecia przez cały rok. 
Powiedział również o potrzebie 
budowy boiska pełnowymiarowe-
go w Otwocku Wielkim, by jeszcze 
więcej dzieci i młodzieży z terenów 
wiejskich mogło aktywnie uprawiać 
sport. Również Radny i Wicepre-

zes LZS Rokola - Tadeusz Marek 
Płaczek podkreślił, że jest to jeden 
z priorytetów klubu LZS Rokola 
na najbliższe lata. Z kolei Starosta 

Z rąk Zdzisława Łazarczyka - członka zarządu PZPN, Pre-
zesa MZPN - Srebrnymi odznakami honorowymi  uhonoro-
wani zostali:
Mirosław Pszonka - Starosta Otwocki,
Ryszard Krawczyk - Prezes LZS Rokola Otwock Wielki,
Tadeusz Marek Płaczek - Wiceprezes LZS Rokola Otwock Wielki,Rad-
ny Miasta i Gminy Karczew.
Złote Odznaki Honorowe Mazowieckiego Związku Piłki 
Nożnej z rąk Zdzisława Łazarczyka - prezesa MZPN otrzy-
mali:
Arkadiusz Jedliński - pierwszy prezes LZS Rokola Otwock Wielki
Jan Kociszewski - wieloletni sponsor LZS Rokola
Mariusz Okoński - współzałozyciel, pierwszy trener oraz zawodnik LZS 
Rokola
Łukasz Płaczek - sekretarz i zawodnik LZS Rokola
Radosław Strzeszewski - wieloletni zawodnik i kapitan LZS Rokola 
Otwock Wielki
Srebrne Odznaki Honorowe Mazowieckiego Związku Piłki 
Nożnej z rąk Wiltolda Bogdańskiego-wiceprezesa MZPN 
oraz Józefa Macniewa-członka zarządu MZPN otrzymali:
Pawel Ćwiek - wieloletni zawodnik LZS Rokola
Paweł Grzanka - wieloletni zawodnik LZS Rokola
Przemysław Zakrzewski - wieloletni zawodnik LZS Rokola
Przemysław Skoczek - wieloletni zawodnik LZS Rokola
Paweł Raszka - wieloletni zawodnik LZS Rokola
Marcin Raszka - wieloletni zawodnik LZS Rokola
Krzysztof Szeremeta - członek komisji rewizyjnej i były zawodnik klubu
Jan Derus - opieka medyczna, strażak OSP Otwock Wielki
Anna Grzegrzółka - przedstawiciel rodziców, członek zarządu klubu
Mariola Zawadka - przedstawiciel rodziców, członek zarządu klubu
Izabela Kuchnia - przedstawiciel rodziców
Katarzyna Florianczyk - przedstawiciel rodziców
Edyta Danielewska - przedstawiciel rodziców
Pamiątkowe statuetki "Zasłużony dla LZS Rokola Otwock 
Wielki"z rąk wiceprezesa Klubu Tadeusza Marka Płaczka 
otrzymali byli zawodnicy, kibice, trenerzy oraz działacze 
piłkarscy:
Krzysztof Raszka - były zawodnik I drużyny (zgłoszonej w LZSach 40 
lat temu), Marek Ćwiek (były zawodnik I drużyny zgłoszonej w LZSach 
zgłoszonej w LZSach 40 lat temu), Piotr Zakrzewski - były zawodnik, 
Piotr Ćwiek - były zawodnik , Krzysztof Ćwiek - były zawodnik, Sła-
womir Trzaskowski - były zawodnik i sponsor, Krzysztof Trzaskowski - 
były zawodnik, Arkadiusz Kociszewski - przedstawiciel kibiców, Marek 
Chlebowski - były trener, Zdzisław Łazarczyk - członek zarządu PZPN 
(prezes MZPN), Józef Macniew - Przewodniczący Komisji Sportu Mło-
dzieżowego MZPN, Piotr Skoczek - wieloletni sponsor, klub LKS Ma-
zur Karczew (odebrał Mariusz Okoński członek Komisji Rewizyjnej), 
klub OKS Otwock (odebrał Janusz Goliński - prezes klubu)

Otwocki Mirosław Pszonka i radna 
Sejmiku Województwa Mazowiec-
kiego Bożena Żelazowska zapewni-
li, że dołożą ze swojej strony wszel-
kich starań, aby ten cel zrealizować.
  W części artystycznej wystąpił 
zespół POWER BOY znany z ta-
kich utworów jak „Księżniczka", 

„Perfekcyjna" i „Serc uwodziciel-
ka". Jubileusz zakończyło spotka-
nie integracyjne i zabawa do bia-
łego rana...

Bezpieczna

pożyczkapożyczkapożyczka
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797-705-110*

*Koszt połączenia wg taryfy operatora.

Maksymalne RRSO 689%

Pożyczamy nawet
do 5000 zł

Gotówka w 1 dzień
Wystarczy dowód

John Irving

Aleja tajemnic
Czternastoletni Juan Diego, który 
urodził się i dorastał w Meksyku, 
ma młodszą siostrę Lupe, która 
myśli, że zna przyszłość, zwłaszcza 
swoją i brata. Jest telepatką, czyta 
w myślach i umie bezbłędnie roz-

szyfrować przeszłość większości 
ludzi, z którymi ma do czynienia. 
Z przyszłością różnie bywa, ale wy-
obraźcie sobie, co czuje dziewczyn-
ka, która myśli, że wie, co czeka ją 
lub osobę, którą najbardziej kocha. 
Do czego się posunie, aby odwrócić 
bieg przeznaczenia? 
Z wiekiem, szczególnie w snach  
i wspomnieniach, żyjemy przeszło-
ścią. Bywa, iż żyjemy nią bardziej 
niż tym, co otacza nas w chwili 
obecnej. 
Po latach Juan Diego wyruszy  
w podróż na Filipiny, ale będą mu 
towarzyszyć sny oraz wspomnienia 
z dzieciństwa i czasów dorastania; 
to w nich jest najbardziej żywy. 
„Los naznaczył go swoim piętnem”, 
opisuje John Irving Juana Diego. 
„Ciąg zdarzeń, ogniwa naszego ży-
cia – to wszystko, co wiedzie nas 
tam, dokąd zmierzamy, szlaki, któ-
rymi podążamy do końca, to, czego 
się spodziewamy i nie spodziewa-
my, może stać pod znakiem zapyta-

nia, trwać niewidoczne, albo rzucać 
się w oczy”. 
Pociągają mnie bohaterowie, którzy 
znają przyszłość – albo tak im się 
zdaje. 
John Irving urodził się w Exeter  
w stanie New Hampshire w 1942 
roku. Jego pierwsza powieść, „Uwol-
nić niedźwiedzie”, ukazała się w roku 
1968. Przez dwadzieścia lat był za-
paśnikiem, karierę trenera zapasów 
zakończył w wieku lat dwudziestu 
siedmiu. Trzykrotnie nominowa-
ny do National Book Award, zdo-
był ją raz, w 1980 roku za powieść 
„Świat według Garpa”. W 1981 roku 
otrzymał O. Henry Award za opo-
wiadanie „Interior Space”. W 2000 
roku zdobył Oscara za najlepszy 
scenariusz na podstawie książki za 
„Wbrew regułom”, a w 2013 roku 
Lambda Literary Award za „W jed-
nej osobie”. Jest znany i podziwiany 
na całym świecie, a jego powieści 
zostały przełożone na kilkadzie-
siąt języków. Za najpopularniejszą  
z nich wszędzie uważa się „Modlitwę 
za Owena”. „Aleja tajemnic” to jego 
czternasta powieść. 

Eliza Kennedy

Biorę sobie ciebie
Błyskotliwie napisany, niewiary-
godnie dowcipny debiut, od które-
go nie można się oderwać, z jed-
ną z najbardziej przekonujących  
i żywiołowych narratorek od czasu 
Bridget Jones! 
Poznajcie Lily Widler – mieszkankę 
Nowego Jorku, prawniczkę i przy-

szłą pannę młodą. Ma wymarzoną 
pracę, wspaniałych przyjaciół, ro-
dzinę złożoną z charyzmatycznych 
i kochających kobiet, a także ideal-
nego narzeczonego.
Co jeszcze? Nie ma żadnego racjo-
nalnego powodu, żeby wychodzić 
za mąż.
Will, narzeczony Lily, jest błysko-
tliwym przystojnym archeologiem. 
Lily jest pyskata, impulsywna, chęt-
nie wypija drinka (albo pięć) i ab-
solutnie nie potrafi dochować wier-
ności jednemu mężczyźnie. Lubi 
Willa, ale czy go kocha? Will kocha 
Lily, ale czy naprawdę ją zna? Zbliża 
się termin ślubu, a noce – i poranki, 
i popołudnia – które Lily spędza na 
piciu, zabawie i podejmowaniu wąt-
pliwych decyzji, coraz dobitniej do-
wodzą, że najszczęśliwszy dzień jej 
życia może się okazać największym 
błędem, jaki dotąd popełniła.

Ha ha ha ha ha ha! „Biorę sobie cie-
bie..." jest najzabawniejszą powie-
ścią, jaką czytałem w tym roku! 

Gary Shteyngart
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Krzyżówka

Rozwiąż krzyżówkę i wygraj książkę!
Trzy pierwsze osoby, które nadeślą do nas poprawne hasło - rozwiązanie krzyżówki, otrzymają książkę.  
Rozwiązanie należy przysłać mailowo na adres: redakcja@halootwock.pl. Rozwiązaniem krzyżówki w poprzed-
nim numerze było hasło: " Pieniądz jest bezwonny, ale się ulatnia" Zwycięzców - Małgorzatę Pawełek, Miacha-
ła Radeckiego i Marzenę Jazgierską zapraszamy do naszej redakcji po odbiór książek.

O G Ł O S Z E N I A  D R O B N E

MIESZKANIE: 
Otwock, ul. Czaplickiego, 30m², trze-
cie piętro, jeden pokój, widna kuch-
nia, piwnica, w pełni wyposażone i 
umeblowane, gotowe do wprowa-
dzenia Cena: 183 000 zł, tel.: 507 
847 874,  

Otwock, ul. Andriollego, 39m², 
czwarte piętro, dwa pokoje, widna 
kuchnia, po generalnym remoncie, 
stan idealny, w pełni wyposażone 
Cena: 199 000 zł, tel.: 507 847 874, 

Otwock, ul. Karczewska, 47m², trze-
cie piętro, trzy pokoje, do remontu, 
wymienione okna, Cena: 217 000 zł, 
tel.: 513 401 901,

Otwock, ul. Tysiąclecia, 90m², drugie 
piętro, cztery pokoje, stan dewelo-
perski, Cena: 420 000 zł, tel.: 513 
401 901,

Otwock, teren Mazowieckiego Par-
ku Krajobrazowego, segment, 80m2, 
parter, trzy pokoje, warsztat/piwnica 
50m2, widna kuchnia otwarta na sa-

5 pokoi, 2 łazienki, spiżarka, ogro-
dzony, doprowadzone media, tynki, 
taras, ogród, spokojna okolica, Cena 
640 000 zł, tel.:503 301 559

Sprzedam działkę  
w Józefowie

1567m ul. Matejki 
róg Jesionowej
tel. 798 234 565

Baran 21.03–19.04
Postaw swoje sprawy na pierwszym miejscu, zamiast z powo-
du opozycji Słońca dla kogoś się poświęcać. Po środzie Księżyc  
w sekstylu zakończy dąsy i będzie romantycznie. 

Byk 20.04–22.05

Bliźnięta 23.05–21.06

Rak 22.06–22.07

Lew 23.07–23.08

Panna 24.08–22.09

Waga 23.09–22.10

Skorpion 23.10–21.11

Strzelec 22.11–21.12

Koziorożec 22.12–19.01

Wodnik 20.01–18.02

Ryby 19.02–20.03

Będziesz miał dobry humor i masę uroku, i ktoś zacznie Cię umie-
jętnie podrywać. Od nadmiaru emocji może zakręcić Ci się w gło-
wie, ale Mars w kwadraturze radzi nie podejmować pochopnych 
decyzji.

Planety obudzą Twoją empatię, będziesz bardzo przeżywać przy-
gody miłosne przyjaciół albo bohaterów filmów. Uronisz łezkę. 
Czasami nawet samodzielne i silne Bliźnięta potrzebują więcej 
czułości.

Słońce w kwadraturze radzi unikać tego, co Cię złości i wyczerpu-
je. Nie bagatelizuj też bólu zęba, zatok lub uszu, bo teraz lekarz da 
Ci dobre lekarstwo. Od piątku spokój.

Będziesz zmienny i niespokojny. Zaczniesz różne zadania,  
a potem je przerwiesz  z poczucia bezsensu. Nie irytuj się na 
siebie, czasami Lwom brakuje motywacji.

Z Merkurym w przebojowym sekstylu łatwiej zdobędziesz uzna-
nie i kasę. Jeszcze Luna w trygonie (15.10) pokręci spryt. Patrz  
w przyszłość i nie sugeruj się cudzymi niepowodzeniami.

Czeka Cię udany tydzień, ale w poniedziałek i wtorek praca tak 
Cię pochłonie, że możesz zapomnieć o planach ukochanej osoby. 
Od środy Luna w trygonie przypomni Ci o niej, o czułościach.

Silny Mars pomaga walczyć o życie rodziny. Zamiast się uża-
lać, że ciągle macie problemy, zacznij je rozwiązywać jeden po 
drugim.

Słońce dodaje Ci odwagi i pomaga szybko wcielać w życie nowe 
pomysły. Od środy do piątku wspiera Cię także sekstyl Luny, 
który przynosi pozytywne zwroty akcji.

Słońce w kwadraturze sprzyja pracy, a nie spontanicznym rand-
kom. Jeśli w Twoim związku są tajemnice lub nieporozumienia, to 
nie rób z tego tragedii, tylko poczekaj.

Na początku tygodnia Twoje obowiązki zawodowe zainteresują 
rodzinę i przyjaciół. Będziesz musiał wyjaśnić, co i dlaczego ro-
bisz. Zaczną Ci doradzać, ale mądrze. 

Obowiązków i odpowiedzialnych zadań będzie trochę mniej niż 
zwykle. I będziesz  w lepszym humorze. Jedynie Ryby z II dekana-
tu znaku muszą unikać wojen i intryg.

NIERUCHOMOŚCI USŁUGI

lon, łazienka, taras, ogród, słoneczne, 
bezczynszowe, woda ze studni, dla 
ceniących ciszę i bliskość przyrody, 
Cena: 435 000 zł, tel.: 503 301 559 ,

Otwock, ul. Wyspiańskiego, 60m², 
parter, trzy pokoje, widna kuchnia, 
piwnica, Cena: 309 000 zł, tel.: 507 
847 874,  

DZIAŁKA NA SPRZEDAŻ
Glinianka, 2300m², WZ na dwa domy 
jednorodzinne, wymiary 36m x 54m, 
w pobliżu rzeka Świder, Cena: 155 
000 zł, tel.: 513 401 901

Otwock, 726 m2, warunki zabudowy 
na dom jednorodzinny, pierwsza li-
nia zabudowy od ulicy Narutowicza, 
Cena 135 000 zł, tel.: 790 740 210 

DOMY
Michalin, dom jednopiętrowy 
125m2, działka 1.100m2, 5 pokoi, 
domek gospodarczy, garaż, blisko 
komunikacji, cicho, dużo zieleni, do 
małego remontu, cena 895 000 zł, 
tel.: 503 301 559 

Otwock, okolice ul. Żeromskiego, 
wolnostojący, cegła, w stanie dewe-
loperskim 180m2, działka 905m2, 
parter z użytkowym poddaszem, 

PRACA

Poszukujemy pracownika na sta-
nowisko Agenta nieruchomości 
(doradca klienta). Mile widziane 
doświadczeniem w branży. Poszu-
kujemy osób zmotywowanych do 
działania i samodzielnych w pracy. 
Wymagane prawo jazdy kat. B. Za-
interesowane osoby proszę o prze-
słanie aplikacji na adres biuro@
citihome.eu

15.10.2018 Krzyżówka Panorama dnia 2018-10-13 - Szarada.net

https://szarada.net/krzyzowki/drukuj/hz-dla-elektryka--agassi/ 1/1

Krzyżówka panoramiczna: Stanisław Jerzy Lec
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OTWOCK, ul. Świderska 2/4
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